
Ajankohtaista Ennakointi, 
arviointi ja kehittäminen –
jaostosta

Eveliina Pöyhönen
Johtaja, EAK-jaoston puheenjohtaja
STM
16.5.2024



EAK-jaoston kevään kokousaiheina mm. 
• Palvelutarpeiden ja kustannusten pitkän aikavälin ennakointi (SOME-

malli) sekä henkilöstötarpeiden ennakointi (Hyvän Työn ohjelma)
•Ohjauksen liittyvät asiat (mm. hyvinvointialueiden muutosohjelmien 

seuranta- ja analyysimalli)
• Perustanut Hyvinvointialueiden tutkimus-, koulutus-, kehittämis- ja 

innovaatiotoiminnan (TKKI) –asiantuntijaryhmän 
• Talouden seuranta (hyvinvointialueiden talousseurannan lisäksi 

esittelyssä ollut mm. ennakollinen talouden ohjaus ja 
lisärahoitusprosessi)

•Ohjausrakenteen uudistamisen seuranta
• Säännölliset tilannekatsaukset, lisäksi esittelyssä mm. VM:n uuden 

ohjausosaston tehtävät
• Tehty myös pidemmän aikavälin työsuunnitelmaa, jota voidaan 

soveltuvin osin hyödyntää myös mahdollisessa tulevassa jaostotyössä



Touko- ja kesäkuun kokouksiin suunniteltu mm.

• Kehysriihen hyvinvointialueisiin vaikuttavat päätökset
• Alueille annettavat toimenpidesuositukset: lähetekeskustelu siitä, 

millaisia suositusten tulisi olla
• YTA-sopimusten arviointimalli
• Johdon strateginen tilannekuva hyvinvointialueista –työkalu (jaoston 

käyttötarpeet)
• Kesäkuussa katsaus hyvinvointialueiden talouteen ja rahoitukseen 

(taloustilanne aiheena kolme kertaa vuodessa)



Syksylle suunniteltu mm.

• THL:n lakisääteiset arviointiraportit, HVA-selvitys ja STMn vuotuinen 
selvitys

• Valtakunnalliset tavoitteet (riippuen niiden valmisteluaikataulusta)
• Syyskuussa katsaus hyvinvointialueiden talouteen ja rahoitukseen
• Palvelureformin tilannekatsaus
• Työpaja ikääntymisen vaikutuksista palveluihin



Tulevan hyvinvointialueneuvottelukunnan 
valmistelu on alkanut

• Valmistelun tueksi pohdittavia kysymyksiä (mikäli neuvottelukunnalle 
tulisi vastaava jaosto):
•Miten jaosto voisi paremmin palvella neuvottelukuntaa?
•Millaisia asioita tulisi ”esikäsitellä” jaostossa, jotka voisivat olla 

hyödyksi neuvottelukunnalle?
• Jaostolla esimerkiksi ennakointia koskevan tiedon koontia, miten 

nämä hyödyttäisivät neuvottelukuntaa?
• Alueiden edustajat jaostossa (nyt kaksi edustajaa/YTA-alue), miten 

varmistetaan tiedon kulku?
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